
PROTOKOŁ Nr XXVI/2013
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 30 stycznia  2013 roku

W sesji udział wzięli:
a) piętnastu radnych Rady Gminy              -   wszyscy obecni
                                                                     

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c)  Sekretarz Gminy                                       -  Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy                                          - Marek Malinowski
e) Radca Prawny                                            - Artur Madeła
f) Kierownik OPS                                            - Krystyna Szustak
g) Daniel Bartosiak                                         - Kierownik Posterunku Policji
h) Mirosław Klemiato                                      - Prezes ZGK Spółka z o.o.

Porządek obrad:

  1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXV sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  szczegółowego  sposobu  i  zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za 
uiszczoną opłatę, w szczególności ilość odpadów komunalnych, 
b)   wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik,
c) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
d) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
e) podziału Gminy Dębnica Kaszubska na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 
i siedzib obwodowych komisji wyborczych,
f) zatwierdzenia planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r.,
g) uchwalenia budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2013 r.,
h) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gm. Dębnica Kaszubska na lata 2013 – 2022, 
     3.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do  
            sprawozdania.
    4.  Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  za  2012  r.  oraz  za  okres  między  
              sesjami.
       5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za 2012 rok, za okres między sesjami oraz  
           przedstawienia planu pracy na 2013 r.

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,

        6.  Interpelacje radnych. 
  7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
  8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

        9.  Zamknięcie obrad.  

Przebieg sesji:
 

1a/



Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś   dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy 
stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

b/
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że przebieg sesji zawarty jest 
w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Przewodnicząca  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Wójt Gminy zwrócił się z prośbą o zdjęcie z porządku obrad podjęcia uchwał ujętych w pkt 2  b, c,  
d.  Jednocześnie prosi o ujęcie w pkt. 2 f podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia projektu 
„Łączymy pokolenia” realizowanego w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 oraz w pkt 2 g podjęcie uchwały w sprawie nadania 
panu Hubertowi Kudlingowi tytułu zasłużony dla gminy Dębnica Kaszubska.  
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad wniesioną przez Wójta Gminy 
propozycją zmiany porządku obrad.
Wynik głosowania – 15za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Nie wniesiono innych uwag do porządku obrad.

c/ 
Do   protokołu  nr  XX V z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   28 grudnia 2012 r. uwag nie 

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

Ad 2

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  przekazała  prowadzenie  sesji  rady  Gminy 
Wiceprzewodniczącej Rady Agnieszce Łomży.

a)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  w 

sprawie  szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w  zamian  za 
uiszczoną opłatę, w szczególności ilość odpadów komunalnych    / załącznik Nr 1 do protokołu/ był 
omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji  Rady w dniu 09.01.2013 r.  i  uzyskał 
pozytywną opinię..
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.

b)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projekt  uchwały  w 

sprawie podziału Gminy Dębnica Kaszubska na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 
granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych   / załącznik Nr 2 do protokołu/ był omawiany i 
opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji  Rady w dniu 09.01.2013 r.  i  uzyskał  pozytywną 
opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.



c)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poprosiła  Przewodniczącego  Komisji 

Rewizyjnej Pawła Pałubickiego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
Pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 r..  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki  odczytała projekt uchwały. / załącznik Nr 3 do 
protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Skarbnik Gminy zwrócił się z pytaniem, czy Komisja ma ustalony szczegółowy harmonogram – 
konkretne terminy przeprowadzenia planowanych kontroli? 
Przewodniczący Komisji poinformował, że nie. Przed rozpoczęciem kontroli terminy będą ustalane 
z szefami planowanych do kontroli jednostek.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.

d)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projektu  uchwały  w 

sprawie  uchwalenia  budżetu  Gminy  Dębnica  Kaszubska  na  rok  2013  r. /  załącznik  Nr  4  do 
protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady w dniu 16.01.2013 r. 
i uzyskał pozytywną opinię.
Zapoznała Radnych z treścią uchwały Nr 217/g221/P/IV/12 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 21.12.2012 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Gminy Dębnica Kaszubska / załącznik Nr 5 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  prośbą  do  Skarbnika  o  wyjaśnienie 
wskazanych uchybień.
Skarbnik  poinformował,  że  są  to  zmiany  „kosmetyczne”,  które  zostały  uwzględnione  w 
przedłożonym projekcie uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają 
uwagi do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /14 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

e)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   poinformowała,  że  projektu  uchwały  w 
sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej gm. Dębnica Kaszubska na lata 2013 – 
2022, / załącznik Nr 6 do protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji 
Rady w dniu 16.01.2013 r. i uzyskał pozytywną opinię.
Uchwały Nr 218/g221/F/IV/12 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z 
dnia 21.12.2012 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Dębnica Kaszubska na lata: 2013 – 2022 stanowi  załącznik Nr 7 do protokołu.
Skarbnik  poinformował,  że  są  to  zmiany  „kosmetyczne”,  które  zostały  uwzględnione  w 
przedłożonym projekcie uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają 
uwagi do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta /14 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.

f)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 

zatwierdzenia  projektu „Łączymy pokolenia”  realizowanego w ramach Europejskiego Funduszu 



Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 / załącznik Nr 8 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Sekretarz Gminy zapoznała z treścią uzasadnienia do projektu uchwały. Poinformowała, że dwie 
szkoły z naszej gminy złożyły wnioski o aplikację środków w ramach tego projektu. Te dwa projekty 
uzyskały pozytywne opinie. Gimnazjum jest już po negocjacjach z Urzędem Marszałkowskim i 
może podejmować dalsze kroki. W trakcie negocjacji jest Szkoła Podstawowa w Motarzynie. Po 
ich zakończeniu także będziemy przedkładać państwu do akceptacji uchwałę w sprawie realizacji 
projektu. Realizacja projektów nie wymaga naszego wkładu własnego.
Wójt uważa, że ten projekt jest godny uwagi. Poprzez jego realizację otoczenie Gimnazjum może 
zyskać na estetyce.   
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

g)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża   przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 

podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  panu  Hubertowi  Kudlingowi  tytułu  zasłużony  dla  gminy 
Dębnica Kaszubska  / załącznik Nr 9 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Wójt zapoznał z uzasadnieniem do projektu uchwały. Przeprosił, że temat wypłynął tak  
znienacka. Otrzymał zaproszenie na spotkanie z okazji przejścia na emeryturę p. Huberta 
Kudlinga i uważa, że  taki gest z naszej strony spotka się z miłym przyjęciem. Zwrócił się 
także do Radnych, by przeanalizowali, kogo z mieszkańców naszej gminy należało by 
uhonorować takim tytułem. Uważa, że za późno dostrzegamy niektóre osoby. Nadanie 
tytułu jest miłym gestem z naszej strony za docenienie zasług. Zwrócił także uwagę na 
fakt, że jako samorząd nie mamy zbyt wiele gmin partnerskich.        
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.

Ad 3
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie 

sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 02 stycznia 2013 r.  do dnia 29 stycznia 
2013 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu/. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  A.  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  za  okres  od  02  stycznia  2013  r.  do  29  stycznia  2013  r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 11 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, jakie są szanse, by na terenie naszej gminy powstała 
farma fotowoltaiczna?
Wójt  poinformował,  że  inwestorem  jest  osoba,  która  jest  znana  na  terenie  województwa 
pomorskiego. Nie jest to jego pierwsza inwestycja w tym zakresie. Uważa, że są duże szanse na 
sukces tej inwestycji. W chwili obecnej do rozwiązania został jeden główny problem, tj. budowa 
przyłącza  energetycznego,  które  będzie  dostarczało  wytworzony prąd.   Na  obecną  chwilę  nie 
wiadomo, czy bezpośrednio do Słupska, czy do trafostacji w Dębnicy Kaszubskiej. Na obecnym 
etapie prowadzona jest dwutorowo. Ta inwestycja jest nietrwale związana z gruntem. Inwestycja 
będzie realizowana na gruncie prywatnym. Inwestor chce pozyskiwać 8 MW. Zaproponowaliśmy 
temu inwestorowi naszą działkę pod taką inwestycje. Temat jest w trakcie analizy. 
Radny  M.  Olech  zwrócił  się  z  prośbą  o  przybliżenie  tematu  związanego  z  realizacją  zadań 
związanych z odwodnieniem terenów w Motarzynie na terenach po byłej gorzelni w Motarzynie.



Wójt poinformował, że jest to zadanie realizowane przez ANR. ANR chce nam ten teren przekazać. 
My bez wykonania tych prac na ich koszt nie chcemy przejąć. ANR ma już niewiele gruntów, które 
mogą nam przekazać. Uważa, że po wykonaniu tych prac grunt może zyskać na atrakcyjności. 
Obecnie istniejąca tam infrastruktura stwarza zagrożenie.
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy   były  prowadzone  rozmowy  z  inwestorem 
planującym postawienie  wieży  – stacji  telefonii  komórkowej  w Dębnicy  Kaszubskiej  w sprawie 
zmiany lokalizacji?
Wójt  poinformował,  że  obecnie  takie  inwestycje  wzbudzają  niezadowolenie  społeczeństwa. 
Większość  jest  oprotestowywana.  Za  budową  w  terenie  zabudowanym  przemawia  fakt 
łatwiejszego  dostępu  do  mediów  (  energia  elektryczna).  Na  lokalizacji  inwestycji  zyska  tylko 
właściciel gruntów. Istnieje  możliwość przesunięcia tej inwestycji o kilkadziesiąt metrów w kierunku 
Dudzicz.   Wokół  wnioskowanego  terenu  planowane  jest  budownictwo  jednorodzinne.  Złożył 
inwestorowi propozycję przesunięcia tej inwestycji. Wcześniej propozycja była przyjęta pozytywnie. 
Obecnie czeka na odpowiedź.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy podczas spotkania w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska omawiane były tylko sprawy związane z realizacją III etapu kanalizacji, czy 
dotyczyły one także możliwości pozyskania środków na realizację zadań z innych zakresów, np. 
budowa oświetlenia ulicznego? 
Wójt poinformował, że jako gmina idziemy we wszystkich kierunkach. W marcu będziemy więcej 
wiedzieli,  obecnie się orientujemy. Szukamy rozsądnych rozwiązań nurtujących nas problemów. 
Odnośnie ulicznego oświetlenia solarowego uważa,  że nie jest  to  urządzenie,  które w okresie 
zimowym  jest  tak  samo  sprawne  jak  latem.   Rozważamy  możliwość  prowadzenia  rozmów  z 
Energą  w  sprawie  wyłączania  oświetlenia  ulicznego  po  godzinie  24.  Rozmawiano  także  o 
przydomowych oczyszczalniach ścieków – możliwościach współfinansowania.  Na realizację tego 
zadania można otrzymać 45% dofinansowania.
Skarbnik Gminy poinformował, że głównym tematem spotkania było omówienie realizacji III etapu 
kanalizacji  Gminy.  Na  to  zadanie,  z  tego  źródła,  nie  można  dostać  dofinansowania.  Możemy 
ubiegać się o pożyczkę, która jest w 30% umarzalna. Pożyczka do 5 mln. zł jest udzielana na 
okres do 6 lat, natomiast powyżej tej kwoty może być udzielona do 10 lat. Przyjęliśmy priorytet, że 
w pierwszej kolejności dokończymy III etap kanalizacji, a dopiero w następnej kolejności będziemy 
realizować  pozostałe  zadania  w  zakresie  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków. 
Realizacja  naszych  zadań  w zakresie  porządkowania  gospodarki  ściekowej  jest  w  2013  roku 
priorytetem dla WFOŚ. Z uwagi na wysokie wskaźniki musimy bardzo rozsądnie podchodzić to 
tego tematu.
Radny K. Żukowski zwraca uwagę, że jeżeli chodzi o oświetlenie to także uważa, że niekoniecznie 
należy iść w kierunku oświetlenia solarnego. Uważa, że można rozpatrzyć możliwość oświetlenia 
ledowego,  które  jest  także  oszczędne.  Prosi,  by  pamiętać,  że  w  urzędzie  jest  przygotowana 
dokumentacja na lampy uliczne, która w niedługim okresie straci ważność.
Wójt poinformował, że modernizacja oświetlenia ulicznego na oszczędne została już wykonana. 
Oświetlenie ledowe też kosztuje.
Radny  P.  Pałubicki  odnośnie  spotkania  z  Dyrektorem  Lasów  Państwowych  zauważył,  że  jest 
zdziwiony tym, że nie może na tę chwilę podjąć żadnego stanowiska. Uważa, że Dyrektor wie, jak 
w jego rejonie przedstawia się sytuacja finansowa.
Wójt poinformował, że dyrektorzy Nadleśnictw dostają informację o przyznanych dla nich środkach 
finansowych z Ministerstwa Finansów na podstawie przedłożonego wcześniej bilansu. Zapewnił, 
że wszystkie uzyskane informacje są prawdziwe.
Skarbnik  nadmienił,  że  Nadleśnictwa  do  końca  czerwca  każdego  roku  są  zobowiązane  do 
przedłożenia bilansu.   Uważa,  że z uwagi  na fakt,  że nasze jednostki  OSP swoje interwencje 
bardzo często mają w lasach (Nadleśnictwa nie posiadają własnych jednostek), to Nadleśnictwo 
powinno poczuwać się do obowiązku wsparcia tej inicjatywy.  Strażacy OSP chronią ich dobytek.
Sekretarz  zwróciła  uwagę,  że  dyrekcja  Nadleśnictwa  jest  do  czasu  decyzji  Ministra  Finansów 
ubezwłasnowolniona, musi czekać. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy w ślad za rozmową poszło pismo do Dyrektora 
Nadleśnictwa?
Wójt poinformował, że tak. Wystosowano pismo na dofinansowanie zakupu samochodu w kwocie 
100 tys. zł.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, na jakim etapie jest  opracowywanie studium pod 



budowę farmy wiatrowej dla terenów położonych w okolicy Budowa?
Wójt poinformował, że na obecnym etapie instytucje uzgadniające odsyłają swoje stanowiska w 
powyższym temacie.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, za jaką kwotę będzie świadczona usługa wywozu 
odpadów segregowanych przez PGK za okres od stycznia do czerwca?
Wójt poinformował, że będzie to koszt 50 tys. zł. i dlatego można to realizować bez ogłaszania 
przetargu na podstawie przedłużenia dotychczasowej umowy.
 Radny P. Pałubicki zwróci się z zapytaniem, czy zakup środków biurowych będzie odbywał się z 
wolnej ręki, czy na dostawę tych artykułów odbył się przetarg?
Wójt poinformował, że odbył się przetarg.
Radny  K.  Badowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  dlaczego  do  Nadleśnictwa  wystąpiono  o 
dofinansowanie w wysokości 100 tys. skoro miało być 150 tys.?
Wójt  uważa,  że  inne  podmioty  działające  na  terenie  naszej  gminy  także  winny  wesprzeć  te 
działania. Nadmienił, że Garbarnia w Kępicach przeznaczyła na zakup samochodu dla jednostki w 
wysokości 100 tys. Uważa, że nasza Garbarnia także wesprze inicjatywę strażaków. Prowadzone 
są także rozmowy z Parkiem Krajobrazowym oraz inwestorami w zakresie wydobywania gazu 
łupkowego.  Temat  jest  nerwowy,  gdyż  już  musimy zadeklarować wkład własny i  zabezpieczyć 
środki. Należy także pamiętać, że Dyrektor Lasów nie dysponuje  pulą finansową. Te środki będą 
mogły pochodzić z okolicznych Nadleśnictw.
 Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem,  czy wiadomo, jaka część gminy – ile gospodarstw 
jest planowanych pod przydomowe oczyszczalnie ścieków?
Wójt poinformował, że około 20%.  Tym systemem mają być objęte całe miejscowości, w których 
nie  planuje  się  zbiorczej  instalacji.  Ten  system jest  bezkosztowy  w utrzymaniu.  Finansowanie 
budowy  oczyszczalni  przydomowych  oparte  jest  na  środkach  WFOŚ,  gminy  i  środków 
zainteresowanego.
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, kiedy będą podejmowane kroki w celu realizacji tych 
inwestycji?
Wójt poinformował, że w tym roku planuje się budowę zbiorczej instalacji do Borzęcina. Obecnie 
musimy  podjąć  kroki  w  celu  zneutralizowania  fetoru  ulatniającego  się  z  istniejącej  sieci 
kanalizacyjnej.  Jest dużo pretensji dotyczących ulatniającego się fetoru.
Prezes ZGK Spółki z o.o. poinformował, że z uwagi na długi odcinek przesyłu nieczystości ciekłych 
z Gałęzowa do kanalizacji zbiorczej w Dębnicy Kaszubskiej, występują takie przypadki. Uważa, że 
jest to wina projektantów, którzy nie przewidzieli, że te nieczystości będą zalegać. Obecnie, w celu 
poprawy  istniejącego  stanu,  na  próbę,  chcą  zamontować  na  przepompowni  w  Gałęzowie 
dozownik, który będzie dozował środki chemiczne. Te środki nie będą pozwalały na zagniwanie 
ścieków. Natomiast na przepompowni w Niemczewie lub w Krzyni będą dozowane środki, które 
będą  powodowały  wiązanie  tych  ścieków.  Ma  obawy,  że  takie  urządzenia  będą  musiały  być 
montowane na wszystkich przepompowniach.  Ich zastosowanie minimalizuje fetor w 90%.  Wpływ 
na fetor ma także wadliwa instalacja w budynkach. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem o koszt tego przedsięwzięcia?
 Prezes  ZGK poinformował,  że  dozownik  –  urządzenie  kosztuje  6,5  tys.  zł,  natomiast  środki 
chemiczne do 4 takich urządzeń na rok, to koszt 50 tys. zł.  Uważa, że w tych kosztach winni 
partycypować  ci,  co  ponoszą winę za  taką  sytuację.  Po analizie  projektu  III  etapu  kanalizacji 
uważa, że na tym terenie nie powinny występować takie sytuacje. 
Radny K. Badowski zwrócił  się z zapytaniem, czy w związku z tym, że w tym roku nie będzie 
podejmowanych kroków w zakresie budowy oczyszczalni przydomowych, w przyszłym roku mamy 
szanse na dotacje na te cele?
Wójt  zauważył,  że  miejscowość Mielno jest  bardzo rozciągnięta (50 gospodarstw przy 4 km.). 
Budowa kanalizacji  zbiorczej  jest  tam nieefektywna.  W związku z tym,  że problem gospodarki 
ściekami w skali kraju jest jeszcze duży, uważa, że na budowy oczyszczalni przydomowych będą 
jeszcze środki z Unii Europejskiej.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy o środki na budowę oczyszczalni przydomowych 
mogą ubiegać się osoby fizyczne?
Wójt  poinformował,  że  tak,  ale  musi  być  30  chętnych.  W  takim  przypadku  także  gmina  jest 
zobowiązana  do  wniesienia  swojego  wkładu.  Zaznaczył  także,  że  nie  w  każdym  terenie 
oczyszczanie tego typu mogą funkcjonować. Głównym czynnikiem eliminującym ich montaż jest 
wysoki poziom wód gruntowych.      



Ad 4  

   Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Przewodniczącego  Komisji 
Rewizyjnej o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami i rocznej. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Paweł  Pałubicki  poinformował,  że  komisja  w  okresie 
międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach wspólnych komisji, na których omawiano: 
projekty uchwał „Śmieciowych”,  projekt budżetu na 2013 rok oraz materiały na dzisiejszą sesję 
oraz na dwóch, we własnym gronie. Na posiedzeniu we własnym gronie opracowano plan pracy na 
2013 rok,  sprawozdanie z działalności za 2012 rok oraz analizowano budżet na 2013 rok.

Następnie Przewodniczący Komisji Paweł Pałubicki przedstawił sprawozdanie 
z działalności za 2012 rok, które stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonymi sprawozdaniami.
Radni nie wnieśli uwag do przedłożonych sprawozdań.

Ad 5

          Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poprosiła Przewodniczących 
pozostałych Komisji Rady o złożenie sprawozdań z działalności miedzy sesjami,  rocznej oraz 
przedstawienie planu pracy na rok 2012.

a/
Przewodniczącej Komisji Kultury i Oświaty Elżbieta Fryckowska poinformowała, 

że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 2 wspólnych posiedzeniach Komisji Rady 
Gminy, na których analizowano projekt budżetu na 2013, ustawy "Śmieciowe", materiały na 
dzisiejszą sesję oraz na jednym we własnym gronie, na którym omówiono plan pracy GOK na 
2013 oraz opracowano sprawozdanie z działalności Komisji za 2012 rok oraz plan pracy na 2013 
rok.
Radny P. Pałubicki zwrócił się o wyjaśnienie zakresu obowiązków instruktorów w świetlicach.
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że instruktor w świetlicy terenowej zajmuje się  paleniem 
w piecu, sprzątaniem oraz jest animatorem.
Wójt poinformował, że w dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie z załogą Gminnego Ośrodka 
Kultury. Uważa, że należy zdiagnozować frekwencję w działających placówkach kultury. Na tej 
podstawie będzie można stwierdzić zapotrzebowanie na ich działalność. Odbiór społeczny tych 
placówek jest różny. Jako Wójt także odpowiada za ich działanie. Nie stać nas na otwieranie 
świetlicy, z działalności której korzysta np.3 dzieci. Uważa, że świetlica może funkcjonować 3 
godziny, ale niech jest to efektywne jej działanie. Prosi o współpracę w tym zakresie i zrobienie 
rachunku sumienia. Zapotrzebowanie na kulturę zmienia się. Społeczeństwo oczekuje innych 
inicjatyw w tym kierunku. Chce, by GOK przejął stadion, place zabaw. Chce, by ich działalność 
była widoczna w społeczeństwie. Uważa, że wzorem innych samorządów powinniśmy wychodzić z 
inicjatywą masowego spędzania czasu poprzez organizację biegów masowych, marszy.  Należy 
zauważyć, że na takie aktywne spędzanie czasu jest zapotrzebowanie w społeczeństwie. Ma 
prawo domagać się frekwencji na  zajęciach organizowanych przez placówki kultury, działające na 
terenie gminy. W tej dziedzinie są rożne zapotrzebowania, co powoduje zgrzyty w społeczeństwie. 
Radna B. Stachowicz zauważyła, że działalność świetlic nie powinna się  opierać na działalności 
skierowanej tylko do dzieci. Oferta powinna być skierowana do ogółu danej społeczności. 
Wójt zaprosił przedstawicieli Komisji Kultury i Oświaty do udziału w spotkaniu z pracownikami 
GOK-u.
Radna B. Stachowicz poinformowała, że weźmie udział w tym spotkaniu.     

Następnie Przewodnicząca przedstawiła sprawozdanie z działalności za rok 2012 
(załącznik Nr 13 do protokołu) oraz plan pracy na rok 2013 (załącznik Nr 14 do protokołu).
Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem Komisji Kultury i Oświaty oraz 
planem pracy.
Skarbnik Gminy poinformował, że jest propozycja, by wrócić do systemu diet ryczałtowych. Jest to 
podyktowane tym, że w budżecie można ująć przewidywalną kwotę tych diet.
Wiceprzewodnicząca Rady prosi, by przygotować stosowny projekt uchwały celem 



przeanalizowania przez radnych.
Sekretarz Gminy zauważyła, że zadania oświatowe są zaplanowane do realizacji na początku 
roku.
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że nie ustalono szczegółowych terminów. Omawianie 
zadań odbędzie się po ustaleniu terminu z zainteresowanymi, zgodnie z terminami przewidzianymi 
kalendarzem roku szkolnego. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że w związku z faktem, że wszystkie komisje zaplanowały 
zapoznanie się z działalnością jednostek OSP na terenie Gminy, to należy to zrobić na jednym 
wspólnym posiedzeniu.

b/
 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 2 wspólnych   posiedzeniach Komisji Rady 
Gminy,  na  których  omawiano  projekt  budżetu  Gminy  na  2013  rok,  ustawy  „śmieciowe”  oraz 
materiały na dzisiejszą sesję. Komisja spotkała się na jednym posiedzeniu we własnym gronie, na 
którym opracowano sprawozdanie z działalności za 2012 rok oraz  plan pracy na 2013 r.

Następnie Przewodniczący Komisji  przedstawił  sprawozdanie z działalności za 2012 rok 
(załącznik nr 15 do protokołu) oraz plan pracy komisji na 2012 rok (załącznik nr 16 do protokołu).  
Wiceprzewodnicząca  Rady  otworzyła  dyskusję  nad  sprawozdaniami  i  planem  pracy  Komisji 
Infrastruktury i budżetu.
Radni nie wnieśli uwag do przedłożonych sprawozdań.

Ad 6
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.
      
Ad 8 - 9

Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radna E. Fryckowska podziękowała Wójtowi za usunięcie zgłoszonej na poprzedniej sesji usterki 
dotyczącej zabezpieczenia skrzynki energetycznej na stadionie oraz zgłoszonej telefonicznie 
interwencji w sprawie wycieku ścieków do rzeczki.
Radny K. Żukowski zwrócił uwagę, że na poprzedniej sesji zgłaszał konieczność usunięcie 
konarów z drzewa, które zagraża bezpieczeństwu osób korzystających z obiektów GOK-u. Wójt 
poinformował, że temat jest już załatwiony. Radny Żukowski stwierdził, że nic się w tym zakresie 
nie zmieniło.
Wójt przeprosił radnego za mylnie podaną informację. Poinformował, że te prace wykonano na 
innym drzewie. Temat zostanie załatwiony.
Radna B. Sowińska zwróciła się z zapytaniem dotyczącym dowozu wody pitnej do m. 
Święcichowo.
Wójt poinformował, że studnia znajdująca się na posiadłości tej rodziny została wyczyszczona na 
koszt urzędu. Woda została zbadana. Nie nadaje się do celów spożywczych. Do innych celów 
może być wykorzystywana. Gmina może dowozić wodę, ale jest to związane z kosztami. Uważa, 
że mieszkający tam obywatel może do celów spożywczych sam dostarczać wodę do mieszkania.  
Każdego dnia jest w Gogolewie. Babcia, która tam zamieszkiwała, już tam nie mieszka. Studnia 
jest prywatna. Sąsiad, który wybił nową studnię, nie wyraża zgody na ich podłączenie.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy podjęto już jakieś działania dotyczące wcześniej 
zgłoszonego problemu przez mieszkańca z naprawą drogi w Dobrej, zniszczonej przez firmy 
zajmujące się poszukiwaniem gazu łupkowego?  
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża poinformowała, że ten pan zgłosił się ponownie do urzędu z 
tym tematem w poniedziałek, podczas dyżuru Przewodniczącej. Analizowano ten temat wspólnie z 
Zastępcą Wójta, który poinformował, że badaniem gazu zajmują się firmy amerykańskie. Obecnie 
są w trakcie zbierania informacji o powstałych zniszczeniach na drogach w wyniku ich prac. Po 
zebraniu wszystkich informacji, kompleksowo chcą ogłosić przetarg na wykonanie tych prac. 
Wartość strat na tych drogach wyceniono na 15 tys. Jeżeli chcielibyśmy wykonać sami te prace, to 



od ręki skłonni są nam dać 10 tys. 
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, czy na terenach gdzie nie będzie zbiorczej instalacji 
sanitarnej, będziemy iść w kierunku oczyszczalni przydomowych, czy szamb w celu 
uporządkowania gospodarki ściekowej?
Wójt poinformował, że będziemy ten temat rozwiązywać w rożnych wariantach. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś poinformowała, że mieszkańcy skarzą się na bardzo niestaranne 
wykonywanie prac na drogach. Prace wykonywane są bez fachowego nadzoru. Bardzo często 
dochodzi do takich sytuacji, ze przywieziony gruz jest rozplantowany byle jak i bez ubijania.  
Uważa, że wielu takich skarg można uniknąć. Mieszkańcy skarżąc nie mówią źle o Prezesie ZGK, 
a o Wójcie. Zwróciła się z zapytaniem, czy tam naprawdę nie ma kompetentnych osób do 
nadzoru?  Uważa, że lepiej wykonać mniej prac na drogach, ale bardziej dokładnie, starannie. 
Wójt zauważył, że bardzo trudno zmienić podejście ludzi do władzy. Zauważył, że niedawno stało 
się nieszczęście. Starszy człowiek pośliznął się i przewrócił na drodze. W wyniku tego wypadku 
poniósł śmierć. Od razu pojawiły się głosy, że winny temu zdarzeniu jest Wójt, a droga jest 
powiatowa. Dla każdego jego problem jest najważniejszy. Najtrudniejszy problem mamy z ulicami 
na osiedlu Północ. Musimy się z tym problemem zmierzyć. Kiedyś drogi miały różnych właścicieli. 
Każdy utrzymywał je swoją metodą. Drogi są o różnych profilach. Obecnie trudno jest nawet 
wykonać odpowiednie prace na poboczach. Trudno jest nam się uporać ze wszystkimi pilnymi 
potrzebami w zakresie prac drogowych. Jak dysponujemy miałkim gruzem, to łatwiej go 
rozplantować, ale jak już jest gruby gruz, to zaczynają się problemy. Firmy prywatne mają inne 
podejście do prac. Borykamy się z wieloma problemami. Jednym z wielu jest fetor w gimnazjum. 
Do dnia dzisiejszego brakuje instrukcji technicznych używania niektórych urządzeń. Konserwator 
ma problemy z ich obsługą i nie jest w stanie poprawnie ich włączać. Posiadamy nowoczesną halę 
sportową, z której z uwagi na ten fetor nie możemy w pełni korzystać. Nikt nie potrafi stwierdzić, 
czy instalacja nawiewna działa, czy nie. Nikt nie oczekuje, by te instalacje cały czas działały bez 
zastrzeżeń, ale powinny tak działać, by można było w sposób bezpieczny korzystać z tych 
pomieszczeń. 
Radna I. Tabaka zauważyła, że ten fetor w gimnazjum to nie jest sprawa nowa. Tam śmierdzi od 
dawna. 
Radny P. Pałubicki jest zaskoczony, ze brakuje przy obsłudze tych urządzeń instrukcji. Uważa, że 
konserwator jest trochę winny. Zadaje pytanie, co będzie jak konserwator zachoruje? Dla niego 
jest to trochę nienormalna sytuacja. Uważa, że Wójt powinien wydać zalecenie wykonania takich 
instrukcji.
Wójt zauważył, że w wyniku już podjętych działań sytuacja w tym obiekcie może ulec zmianie. 
Wiele takich sytuacji wydaje się dziwnych. Jako przykład podał fakt, ze projektant jest zdziwiony, 
że kaloryfery montujemy u góry, ale to wpływa na lepszą cyrkulację powietrza.
K. Szłapa – sołtys Podola Małego zauważyła, że przy takich urządzeniach ważną rolę odgrywają 
filtry, które należy co jakiś czas wymieniać.
Radna B. Stachowicz na prośbę sołtysa wsi Żarkowo prosi o dowiezienie tam piachu na akcję 
zima, który jest prośba, by składować go koło przystanku i w środku wsi. 
K. Szłapa – sołtys Podola Małego podziękowała za wykonane prace przy budowie drogi w tej 
miejscowości. Prosi o dokończenie prac – wykonanie pobocza oraz o dokończenie budowy tych 
zaczętych dróg. Uważa, że ich dokończenie poprawi wizerunek wsi. Jednocześnie prosi o 
dokończenie prac przy świetlicy. Potrzebne jest jej ocieplenie oraz wykonanie odwodnienia przy 
kotłowni. Podkreśliła, że w świetlicy jest coraz większa frekwencja. Świetlica jest doposażana. 
Teraz planują zakupić „Atlas” do ćwiczeń. Zwróciła także uwagę na fakt, że ZGK wykonywało 
prace przy studzienkach. Pozostawili studzienkę bez zabezpieczenia. Prosi by to wykonać.  
Zwróciła się z zapytaniem, czy właściciel posesji może zakupić większy pojemnik na odpady stałe 
niż przewidują normy?
Wójt poinformował, że pozostałe prace przy drodze będą wykonane po wykonaniu prac 
związanych z kanalizacją wsi. Podziękował mieszkańcom za przyjęcie chóru, który dawał koncerty 
w kościele w Dobieszewie i Gogolewie.  

Ustalono, że w okresie 21-23.02. odbędzie się wspólne posiedzenie wszystkich komisji 
Rady, na którym będą omawiane min. sprawy oświaty oraz opiniowanie uchwał. 

Ad 10



  
Agnieszka Łomża Wiceprzewodnicząca Rady Gminy, o godzinie 1330 dokonała zamknięcia obrad 
XXVI sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                               Wiceprzewodnicząca
                                                                                                                                    Rady Gminy

                                                                                                                               /-/Agnieszka Łomża
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